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PROIECT

H O T Ă R Â R E A  nr._____
din data d e__martie 2022

-privind aprobarea procesului-verbal al şedinţei Consiliului Local al Municipiului Fagaras din
data de 9 martie 2022 (extraordinară)

CONSILIUL LOCAL AL MUNICIPIULUI FAGARAS, întrunit in şedinţa...............

Ţinând cont de procesul-verbal al şedinţei ordinare, din data de 9 martie 2022 a 
Consiliului Local al Municipiului Fagaras,

Conform prevederilor art. 27, art 28, art 30 alin 15 din Regulamentul de organizare şi 
funcţionare a Consiliului Local al Municipiului Fagaras , aprobat prin Hotărârea nr. 235/2019 a 
Consiliului Local al Municipiului Fagaras,

în temeiul prevederilor art. 129 alin. (1), art. 138 alin. (13), art. 139 alin. (1) şi art. 196 alin. 
(1) lit. a) din din Ordonanţa de urgenţă a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările şi completările ulterioare,

H O T Ă R Ă Ş T E :

Art. 1. Se aprobă conţinutul procesului-verbal al şedinţei Consiliului Local al 
Municipiului Fagaras din data de 9 martie 2022 (extraordinară) conform anexei avand 13 
file, care face parte integrantă din prezenta hotărâre.

Art. 2. Prezenta hotărâre se duce la îndeplinire şi se comunică celor interesaţi de către 
Primarul Municipiului Fagaras , prin Compartimentul Juridic ( CL).

INIŢIATOR, 
PRIMAR,
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Hotărârea s-a adoptat c u ...................voturi pentru, împotriva.... , abţineri,
Consilieri in funcţie -1 7  
Consilieri prezenţi  - ......................

Prezenta hotărâre se comunică:

- lex. Dosar şedinţă
- lex. Colecţie
- lex. Prefectură 

lex. Primar 
lex. Secretar

- lex. Afişare
- lex pentru site secţiunea Monitorul Oficial Local si procese verbale şedinţe CL

Cod: F-17
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ROMÂNIA
JUDEŢUL BRAŞOV

CONSILIUL LOCAL FAGARAŞ
Strada Repubîicii, Nr. 3, 505200, Tei: 0040 268 211 313, Fax: 0040 268 213 020 

Web: www.primaria-fagaras.ro, Email: secretariattggprimaria-fagaras.ro

PROCES-VERBAL

încheiat azi, 9 MARTIE 2022, in şedinţa EXTRAORDINARA a Consiliului Local 
Fagaras, şedinţa convocata in conformitate cu prevederile art. 133, alin.i si 2, lit.a.) si art.134, 
alin.i, lit.a.), alin.2, 4, si 7 din O.U.G.nr.57/2019 privind Codul administrativ.

Din partea presei-mass-media locala.

Şedinţa a avut loc in sala de şedinţe a Primăriei Fagaras, incepand cu orele 17:00. 

Preşedinte de şedinţa- Dl Ştirbu Cosmin Gheorghe

Din partea primăriei participa: dl.primar- Sucaciu Gheorghe si d-na secretar general - 
Laura Elena Giunca, dl.Ludu Daniel -director economic

Dl preşedinte : Bine v-am găsit la o şedinţă extraordinară din data de 9 martie 2022, 
suntem prezenţi numărul de şaisprezece consilieri fizic si dna Suteu online

Dl primar :conform regulamentului din februarie 2021 exista posibilitatea ca atunci când 
un consilier în situaţii extreme nu poate ajunge la locul unde este şedinţa convocată sau la primărie 
in sala de Consiliu local, exista posibilitatea sa intre online. După cum stiti dna Suteu este in spital 
in Bucureşti, astazi a ajuns la locuinţa fiul dânsei pentru a intra online si a-si exprima votul. Eu as 
propune ca dvs sa va exprimaţi votul ca dna Suteu sa intre online conform regulamentului de 
organizare si fucntionare a Consiliului Local

Dl preşedinte: trebuie sa votam daca dna Suteu poate intra online

Dl Cupu: având in vedere convocatorul, Dispoziţia nr 464 privind convocarea consiliului 
Local in şedinţa extraordinara pentru data de 9 martie 2018, ţinând seama de prev art 133 alin.i, 4 , 
art 135, 136, se convoacă Consiliul Local cu prezenta fizica. Iar daca ne ducem la Regulam de 
funcţionare al Consiliului Local, art 29 alin 5 spune : consilierul local care nu poate lua parte la 
şedinţa este obligat sa aduca la cunoştinţa secretarului general al unitatii administrative teritoriale. 
Acelaşi lucru il spune si Codul Administrativ .Dna secretar aveţi vreo înştiinţare, aveţi primita la 
momentul acesta vreun document din partea dnei consilier Suteu privind imposibilitatea de a 
participa si a solicita sa voteze prin video?

Dna secretar general: până la acest moment, informaţiile mi-au fost aduse la cunoştiinţă 
de către domnul primar, întrucât dna Suteu a fost probabil in imposibilitatea de a lua legătură cu 
mine

Dl Cupu: aveţi vreun document in momentul acesta privind imposibilitatea participării la 
şedinţa? Da sau nu?

Dna secretar general: nu

Dl primar:eu cred ca trebuie sa luam legea asa cum este ea elaborata, adica dna Suteu ce 
document sa va trimită in momentul de faţă, când este in spital? O sa aduca o scisoare medicala la 
ieşirea din spital prin care sa demonstreze ca este in spital, mi se pare inuman cum puneţi dvs 
problema acum , ca dna Suteu trebuia sa prevada si sa ceara scrisoarea medicala de ieşire din spital 
inainte de ieşirea din spital. Dup ace dna Suteu iese din spital o sa aduca scrisoarea medicala
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Dl Popa: imi aduc aminte la începutul pandemiei când colega noastra Cristina a venit cu 
acest proiect, in caz de pandemie, in caz de problem. A specificat in şedinţa respective: se poate 
îmbolnăvi unul, nu poate ajunge si are nevoie de votul persoanei respective. Chiar a spus asta in 
şedinţa respective, acum nu e valabil votu?

Dna Suteu: Lucian Cupu, ieri eram in Fagaras, eram bine până dupămasă când a trebuit 
sa vin urgent, sa ma interneze azi, sa intru in sala să imi resolve inca doua vertebre. Spune-mi si 
mie ce ar fi trebui sa fac? Azidimineata, înainte de sală sau in sală să trimit un mail la dna secretar? 
Ieri dupamasa eram in Fagaras binemersi, aseara când m-au apucat durerile am plecat de urgenta 
la Bucureşti, si azi dimineaţa am fost in sală sa imi mai resolve doua vertebre, ce trebuia sa fac? Sa 
va anunţ ca eu sunt pe masa de operaţie? Astea se pot verifica, nu inteleg , care e problema?

Dna Paicu: ca răspuns dle Popa, noi am votat o hotarare de consiliu care din pacate nu s-a 
implementat, nici in momentul de faţă regulamentul Consiliului local nu e ce am votat noi. Nu ştiu 
daca dumneavoastră dna Suteu ati cerut lucrul acesta, dar vi se pare normal sa puneţi un om care 
merge la spital sa isi resolve nişte problem de sanatate, sa o puneţi sa stea online? Auziţi ce voce 
are?

Dl Cupu: imi pare rau de situaţia in care va găsiţi si va doresc multa sanatate, sis a reveniţi 
cat de curând alaturi de noi. Pentru mine legea e lege iar din cate ştiu dl primar iubeşte acest aspect 
si îi place aspectul de legalitate. Legea nu am facut-o eu, nici dumneavoastră, daca ne convine sau 
nu ea trebuie aplicata. In acest context legiuitorul a venit si a spus ca trebuie sa anunţaţi, nu sa 
veniţi cu vreo dovada. Eu vreau sa va spun dvs. si sa va reamintesc ca la sfaristul lunii august si 
inceputul lunii septembrie dl primar anunţa pe toata lumea ca da io consilieri afară, unii din acei 
consilieri, dna Suteu, au avut adeverinţe medicale depuse inainte de şedinţa, au avut motivări 
depuse si nu s-a tinut cont, si este un proces pe rol pe gtema asta. Si atunci întreb : când aplicam 
legea, in acel moment când dm io inşi afara si colegul Gavrila care e aici, a avut adeverită medicala 
nu s-a tinut cont de ea , Ludu a fost plecat din tara, de ce aplicam dublu standard? De ce va pune in 
situaţia asta aici dna Suteu? Dvs nu trebuia decât sa instiintati secretarul iar ulterior sa faceţi 
dovada la ce ati instiintat. Nu s-a făcut acet lucru. Si intreb, când a fost correct, atunci in august- 
sept când pe io inşi trebuia sa ne da afara sau acum, când face chestia asta? Va reamintesc ca aveţi 
5 sau 6 absente si nu v-a spus nimeni nimic, nu a făcut nimeni referat sa va excludă din consiliu , 
tocmai pentru ca ştim situaţia in care va găsiţi, dar pentru io consilieri in 48 de ore s-a făcut referat 
d edare afara din consiliu. Vi se pare normal? Dl primar , uitati ce ati făcut, uitati cum plânge 
doamna ca ati expus-o aici. Cer sa nu ne abatem de la legaliate, astefel incat hotărârile luate azi sa 
nu fie contestate. Va mulţumesc

Dl primar: cred ca lucrurile astea merg undeva la o şedinţa de sindicat, nu aici, ati mintit 
foarte mult in ce ati spus, nu are rost sa va iau in seama toate vorbele dvs. Dna Suteu a intrat de 
buna voie online, nu a fortat-o nimeni, dna Suteu nu cred ca plânge, mi se pare ca dvs denaturaţi 
realitatea in fata noastra si mi se pare oribil. Dna Suteu m-a anuntat pe mine si eu am anuntat pe 
dna secretar. Dna secretar a spus mai devreme ca a fost anunţata de către dl primar pentru ca l-a 
anuntat dna Suteu. Ce nu e clar?

Dl Popa: din cate ştiu eu la comuna Mandra viceprimarul s-a ales cu urne mobile, nu era 
present, a intrat online , era o persoana izolata la domiciliu si a votat cu urna mobilea, nu vad nici o 
ilegalitate. Dle preşedinte supuneţi la vot pentru ca dna Suteu sa rămână cu noi, si chiar îi 
mulţumesc si îi transmit multa sanatate sa ramînă lângă noi la aceasta şedinţa

Dna secretar general: am asculat ceea ce s-a spus, vreau doar sa precizez următorul 
aspect: cu privire la absentele din luna septembrie, am apreciat in mod legal acele absente, ca 
urmare as vrea sa nu mai fie nici o discuţie cu privire la acest aspect, al absentelor din luna 
septembrie. Din punctual meu de vedere este un capitol inchis. Daca vorbim de egalitate de 
tratament, la acest moment hotarare 71 din februarie 2021 are o prevedere legala in art.2 si o sa va 
dau citire : în situaţii excepţionale, constatate de către autorităţile abilitate, precum epidemiile, 
pandemiile, declarate ca stare de urgenţă, fenomenele naturale extreme şi alte situaţii care fac 
imposibilă prezenţa consilierilor locali la sediul Primăriei Municipiului Fagaras
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Dna Centiu: as vrea sa o felicit pe dna Suteu pentru taria de care da dovada , faptul ca isi 
ia in serios atribuţiile de consilier nu poate sa fie catalogat decât ca si nobil, insa as dori sa fac un 
apel la colegii m ei, sa nu facem din situaţia ei un motiv de a o pune la zid , intenţiile dânsei nu pot 
fi decât bune, si as propune dlui preşedinte de şedinţa sa supuneţi la vot astfel incat sa terminam 
aceasta situaţie inumana si deloc confortabila pentru dns Suteu.

Dl Klein: eu am inteles din tot ce s-a spus până acum ca fiind legal exprimarea votului asa, 
atunci eu nu am nimic impotriva ca dna Suteu sa voteze , consider un lucru democratic, dar 
rugămintea este oricare din noi care va fi intr-o situaţie asemanatoare sa aiba si el posibilitatea sa 
participle de acum incolo.

Dl Butunoiu: vreau sa adaug si eu cateva cuvinte. In primul rând îi doresc multa sanatate 
dnei doctor, sa treaca peste acest prag de suferinţa, sa vina cât mai repede in mijlocul nostrum, sis 
a participle in mod direct la vot. Urmare a faptului ca dna secretar a dat citire acelei decizii si a 
enumerat clar in ce situaţii putem vota, ne incadram in situaţia aceea: alte situaţii, era o situaţie de 
neprevăzut, starea de sanatate a dânsei, nu putea rămâne aici sa voteze sis a nu isi salveze viata, eu 
propun sa supunem la vot si asa cum s-au trecut online multe examene din invatamantul 
universitar de stat

Dl preşedinte: supun la vot cine de acord ca dna Suteu sa poata vota online? Pentru? 14 si 
2 abţineri -Cupu, Ludu

Dna secretar general: v-as ruga sa respectaţi regimul incompatibilitatilor si al 
conflictelor de interese, va reamintesc acest aspect

Dl preşedinte : supune la vot ordinea de zi după cum urmeaza:

î.Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului Municipiului Făgăraş pe anul 2022

2. Proiect de hotărâre privind soluţionarea contestaţiei privind proiectul bugetului local al 
Municipiului Făgăraş pe anul 2022 înregistrată la Primăria Municipiului Făgăraş sub nr. 3151/27.01.2022

3. Proiect de hotărâre privind modificarea si completarea reţelei şcolare la nivelul Municipiului 
Făgăraş pentru anul şcolar 2021-2022 si pentru anul şcolar 2022-2023 prein includerea Creşei Mămăruţa- 
unitate de învăţământ cu personalitate juridică în reţeaua şcolară a Municipiului

4. Proiect de hotarare privind aprobarea Scrisorii de Aşteptări privind performantele SC Nitroparc 
SRL pentru perioada 2022-2026

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea rezilierii Contractului de închiriere nr.61199 din 06.12.2021 
ce are ca obiect imobilul apartament cu destinaţia de „cabinet medical” Dr.Bica Popi Ioan , a concesionării 
directe a imobilului apartament cu destinaţia de cabinet medical, proprietate publică a Municipiului Făgăraş, 
identificat în inventarul domeniului public la poziţia 1498 şi însuşirea Raportului de evaluare nr.7193/2022 
pentru imobilul apartament înscris în CF 101684 C1-U11 Făgăraş, cu nr.top 1108/2/2 cad 744, situat în 
Făgăraş str Tăbăcari bl.8, sc.A, ap.2

Cine este pentru ? 17 voturi pentru din 17 consilieri prezenţi se adoptă HCL nr.81/09.03.2022

Dl preşedinte: Prezintă punctul 1 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotărâre privind 
aprobarea bugetului Municipiului Făgăraş pe anul 2022

Discuţii?

Dl Cupu: dle preşedinte , stimaţi colegi eu revin cu cele 3 amendamente care le-am avut si 
in şedinţa anterioara: - primul amendament: la partea de cheltuieli pentru capitolul salubritate sa 
fie cuprinsa suma de 2,4 milioane RON, adică atât cât reprezintă datoria Primăriei către SALCO pe 
anul trecut .Membri Consiliului Local sa faca tot posibilul ca SALCO sa evite familentul. Cred ca 
răspundem cu totii de viitorul acestei societăţi, nu putem laşa un proiect de buget initiat de
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ordonatorul de credite, dl Sucaciu, sa ignore o datorie a Primăriei către SALCO, iar pe de alta parte 
alte sume sa fie alocate pe alte activitati sau manifestări. Solicit ordonatorului de credite sa 
identifice aceste sume si alocarea lor la cap. salubritate, consider ca aceste sume trebuiau plătite de 
anul trecut.

Dna Polmolea: datoria e de 2,9 milioane lei

Dl Cupu: atunci rectific si menţionez suma de 2,9 milioane lei

Al doilea amendament: la partea de cheltuieli, la capitolul salubritate sa se suplimenteze cu 
suma de 744.732 ron reprezentând subvenţie de 3 lei/pers pentru ca taxa de salubritate sa rămână 
la nivelul anului 2021. Ce m-a determinat sa fac acest amendament este că in ultimii ani taxa de 
salubritate a crescut mereu, punând in dificultate familiile cu venituri modeste si mulţi membri. 
Propun sa se se aiba in vedere , daca nu se găsesc alte resurse, ca acea amenjare skatepark din 
parcul Regina Maria , unde e un şantier si un parc pentru catei, sa se amâne 1 an de zile si de colo 
avem 200000 ron, Tot acolo menţionez ca in laterala tribunei mari avem un skatepark in acest 
moment, si sa renunţam la acele parcometre stradale sa le mutam la anul pentru parcările publice , 
aici avem 500000 ron. Diferenţa pana la 744000 sase ia din contractele cu presa locala

Al treilea amendament: solicit ordonatorului de credite să identifice sumele necesare asa 
cum s-a angajat in fata cetăţenilor in timpul numeroaselor dezbatri publice din 2019-2020 , cum s- 
a angajat in momentul semnării contractului de credit bancar, In 2018 dl primar a semnat 
contractul de credit bancar cu eşalonare a tragerii pe 3 ani, in anul 2019 având prima tragere dei,8 
mii ron. Ulterior dl Sucaciu a venit in fata Consiliului Local cu propunerea ca aceasta suma sa fie 
transferata către alte lucrări, creditul fiind astfel epuizat, la proiectul de buget din acest an find 
suma derizorie de 420 mii lei. Propun realocarea sumelor necesare realizării acestui obiectiv si 
solicit ordonatorului de credite sa identifice aceste sume. Va rog sa supuneţi acest amendament la 
vot

- Amendamentele sunt depuse in format scris

Dl primar: le luam pe rând. As intra puţin pe ocolitoare pentru ca e o investiţie foarte 
importanta pe care Municipiul Fagaras o va realiza pana in 2023 si as vrea sa va spun următorul 
lucru: acel credit l-am luat pentru a realiza investiţii in Mun. Faagars, prin diferite hotarari de 
consiliu, banii i-am directionat ori către Cetate, ori către alte investiţii, ca ulterior din fonduri 
europene sa îi recuperam. Si in momentul de fata avem o cerere de rambursare pe care am făcut- o 
ca plata in 2021 in valoare de 8 milioane lei, adica aceşti bani vin in bugetul mun. Fagaras. In 
momentul de fata varianta ocoloitoare este in licitaţie, suntem la faza de conformitate, faza care are 
un raport de evaluare de 400 pagini, noi suntem in verificare de Agenţia Naţionala a licitaţilor 
publice, inca nu am primit avizul pe acea faza de conformitate, mai avem faza tehnica si faza 
financiara.După ce se finalizează licitaţia , speram in aprilie-mai, avem perioada de proiectare de 3 
luni si probabil cel mai devreme vom incepe in septenbrie-octombrie. Banii pe care am preconizat 
anul acesta ca îi cheltuim i-am prins in buget. In caz ca pe sfârşitul anului vom mai avea nevoie de 
bani, vom face o rectificare pentru a continua lucrarea. Asa cum a propus Lucian Cupu acel 
amendament ca noi sa punem 5 milioane euro intr-un cont si sa nu folosim banii pentru alte 
investiţii nu e fezabil. Pentru ca va trebui sa luam toti banii de pe toate investiţiile in curs, tot ce 
avem in mun Fagaras, si sa-i punem acolo intr-un cont, când terminam licitaţia si vom incepe 
lucrările atunci nu o sa avem timp sa cheltuim toti banii. Banii pe care i-am preconizat acei 420 
mii, aceia am preconizat ca îi vom cheltui anul acesta, daca firma constructoare care va castiga 
licitaţia, una din cele 69 care au participat la licitaţie, vor avea un progres foarte mare, vom face o 
rectificare pentru a putea plaţi.Reamintesc faptul ca acest proiect a fost depus pe Anghel Saligny si 
aşteptam evaluarea proiectului si semnarea contractului de finanţare. Eu cred ca e foarte important 
ca toate proiectele si toate investiţiile sa le facem cu fonduri externe bugetului local, nu are rost sa 
duci 5 miliaoane de euro , dar nu sunt 5 milioane de euro ca noi am luat banii in lei, nu in euro, dar 
probabil aveţi o conducere a PNL care se crede contabila si nu ştie sa faca socotelile , ca s-a mai 
demonstrat in decursul timpului. Ideea e ca nu avem efectiv fizic cum sa facem lucrurile acestea

Vorbim de subvenţia de care spuneţi dvs, e o propunere, un amendament atât de populist 
incât nici nu vp-ati preocupat sa il faceţi asa cum trebuie. In primul rând dvs trebuie sa stabiliţi 
taxa de salubritate cu hotarare de consiliu, pe urma hotarare de consiliu de subvenţionare din taxa 
de salubritate , dau 3 lei din ce? Ca nu e stabilita taxa. Dl Cupu nu ati fost in stare sa faceţi un 
proiect de hotarare sa stabiliţi ceva, veniţi si propuneţi lucruri care nu pot fi puse in practica. Se
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stabileşte taxa de salubritate, se da hotarare pentru subvenţie după ce iei avizul de la Consiliul 
Concurentei si pe urma propui sa se prindă bani in buget, ca altfel nu ai nici un suport pentru a 
prinde banii in buget pentru ca nu ai cadru legal. Mai mult, propuneţi sa se ia de pe lista de 
investiţii. Excedentul anului anterior ordonatorul de credite are obligaţia sa il duca in partea de 
dezvoltare, iar din partea de dezvoltare nu poţi lua bani sa îi duci in partea de funcţionare. Acel 
skateparc a fost cerut, de copii de la scoli, inclusiv baiatul dlui doctor Gavrila, ne-au cerut sa facem 
un parc. Ei se duc si se joaca cu trotinete si skatebord la semafor Trebuie sa faci un proiect in sensul 
acesta, sa fie la normativele in vigoare pentru ca se pot accidenta, am ajuns in situaţia de a 
implementa acest proiect, anul asta trebuie sa luam banii in viziunea ciuva.Dar nu poţi sa iei banii 
de la acest skatepark pentru ca sunt pe secţiunea de dezvoltare si nu ai vcum sa îi duci pe secţiunea 
de funcţionare. La fel e un amnedament care nu intruneste toate condiţiile de legalitate, daca e 
populism trebuia sa va preocupaţi mai mult

La punctul 1 spuneţi ca primăria are o datorie fata de firma de salubritate, Primăria nu are 
nici o datorie fata de firma de salubritate, certa si exigibila si il las pe dl Ludu din ce se compune 
asa zisa datorie către societate, si daca dvs credeţi ca trebuie sa ducem 30 miliarde, nu avem de ce 
sa dam societăţii banii astaia, nu avem documentele de care ei spun. Fiind societatea 
municipalităţii cu acţionar unic consiliul local noi le-am explicat ca nu fac bine ce fac, ocupati-va de 
curăţenie si nu faceţi facturi fictive

Dl Ludu Daniel dir economic: referitor la asa zisa datorie a primăriei către SALCO, 
suma de 2,9 milioane e soldul contabil din contabilitatea societăţii SALCO. Acolo una sau doaua 
facturi nu au termenul de plata expirat, sunt 4 facturi care sunt la avizare si certificarea realitatii 
serv prestate, mai e suma de 1,7 milioane care provine din regularizarea nr de persoane despre care 
am tot discutat, SALCO a facturat si cota de dezvolatre e vorba de 400000, SALCO are o datorie de 
500000 către primărie e vorba de redeventa. Datoria trebuie stabilita exact si nu e in cuantumul 
acela. Referitor la subvenţie art 14 din Legea 273/2006 : Nicio cheltuială nu poate fi înscrisă în 
bugetele prevăzute la art. 1 alin. (2) şi nici nu poate fi angajată şi efectuată din aceste bugete, dacă 
nu exista bază legală pentru respectiva cheltuială. Noi ca sa aprobam o subvenţie dintre un preţ 
aprobat anul trecut si un preţ de anul acesta care nu e aprobat, nu avem baza legala. Am ami auzit 
discuţia ca se poate merge cu taxa de anul trecut pana se aproba cea de anul asta. Tot in legea 
finanţelor publice, art 30: - Cuantumul taxelor speciale se stabileşte anual, iar veniturile obţinute 
din acestea se utilizează integral pentru acoperirea cheltuielilor efectuate pentru înfiinţarea 
serviciilor publice de interes local, precum şi pentru finanţarea cheltuielilor curente de întreţinere 
şi funcţionare a acestor servicii, deci taxele trebuie stabilite anual nu se poate merge de la un an la 
altul.

Dna Paicu: noi depunem doua amendamente: - crearea unor locuri de joaca in Galaţi si 
Combinat si am precizat si in contestaţie ca vrem pe starda Luncii iar al doile amendament este 
extinderea sistemului de supraveghere video in toate cartierele. Le depun acum.

Dl Popa: dragi colegi am spus si in şedinţa trecuta , mie mi se pare un buget foaret 
echilibrat, sa pui 77% din bani pe investiţii e un lucru deosebit. Eu bugetul Fagarasului il vad in 
felul următor: intr-un săculeţ se strâng banii care îi plătim noi ca si contribuabili prin taxe si 
impozite, intr-un săculeţ vin banii de la guvern, din cote defalcate de tva, fonduri europene . In 
mimentul in care colegul nostru Lucian Cupu spune sa subvenţionam suma către SALCO, noi 
trebuie sa luam banii din săculeţul de unde se strâng banii din taxele locale. Din ce bani luam sa 
plătim subvenţia la SALCO? Nu tot din banii care tot noi cei de aici din sala îi depunem in săculeţul 
respectiv? Din cate am inteles mai devreme spuneau ca de mâine motorina o sa fie 11 lei, credeţi ca 
la SALCO o sa mai poata transporta gunoiul la preţul cat l-am stabilit in ultima discuţie? Nu putem 
da subvenţia din alţi bani decât din taxe legale, nu îi plătim tot noi? Mulţumesc

Dna Polmolea: după cum am zis si data trecuta si tin sa va spun dle Ludu ca conform art 
14 alin 6 -La elaborarea bugetelor prevăzute la art. 1 alin. f2h ordonatorii de credite şi autorităţile 
deliberative au obligaţia să prevadă distinct credite bugetare destinate stingerii plăţilor restante la 
finele anului anterior celui pentru care se întocmeşte bugetul Din cate ştiu eu, acele facturi nu s-au 
stornat, daca dvs spuneţi, la ora actuala doar de cateva facuri care se reduc daca se reduc sunt 
aprox 1 milion, suma aceea rămâne, este datorie si se numeşte arierat si trebuie plătit . Nu aveţi 
dreptul sa folosiţi bugetul local pentru dezvoltare in condiţiile in care aveţi aceste arierate si avem 
aici o mica dezinformare din partea dlui primar. Tot din legea finanţelor publice la art 58. - 
Excedentul anual al bugetului local rezultat la încheierea exerciţiului bugetar, pe cele două secţiuni, 
după efectuarea regularizărilor în limita sumelor defalcate din unele venituri ale bugetului de stat
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prevăzute la art. 6 lit. a), a celor exceptate la art. 6 lit. bl şi a transferurilor din bugetul de stat sau 
din alte bugete, precum şi după achitarea plăţilor restante, se reportează în exerciţiul financiar 
următor şi se utilizează, în baza hotărârilor autorităţilor deliberative. Nu aveţi dreptul sa folosiţi 
acel excedent bugetar direct pe secţiunea de dezvolare atata timp cat aceste afeturi exista.

Dl Ludu Daniel :nu e adevarat. Excedentul bugetar daca va aduceţi aminte in prima 
hotarare din acest an s-a aprobat ca sa mearga pe acoperirea golurilor de casa ..

Dna Polmolea: induceţi lumea in eroare . s-a aprobat trecerea a 4 milioane lei din 
excedentul bugetar pe golul de casa si aprobarea a celor 2,9 milioane le i, a fost un alt proiect de la 
spital pentru dezvoltare, nu referitor la bugetul Fagarasului, e o diferenţa. NU am stabilit nici când 
prin hotarare a Consiliului local ca acei bani vor trece direct pe dezvoltare, doar din excedentul care 
a venit de la spital.

Dl Ludu Daniel: nu e adevarat, din excedentul bugetar, daca era din trecut deficite se 
acopereau deficitele din anii anteriori, restul ce rămâne se duc conform legii pe secţiunea de 
dezvoltare

Dna Polmolea: imi pare foarte rau dar nu e adevarat, noi nu am stabilit asa ceva decât 
pentru spital . Legat de ce spunea colegul meu mai devreme ca urmeaza scumpiri si creşterea 
preturilor, sunt de acord ca e drumos sa avem un buget care merge atat de mult spere dezvoltare, 
dar care nu asigura aceasta functioanare. Aceste datorii care trebuie plătite către SALCO, acele 
facturi pe care le-au emis vor conduce in ieşirea din incapacitatea de plata a societăţii, societate 
care aparţine de consiliul local, acolo lucrează 100 persoane. In momentul in care aceştia continua 
cu aceasta incapacaitate de plata datorita faptului ca noi nu plătim acele facturi, vor intra in 
insolventa, acei oameni vor fi daţi afara. Asta inseamna ca bugetul Fagarasului va trebui sa suporte 
in continuare Cred ca e normal sa asiguram o funcţionare corecta si sa lasam la dkspozitia 
executivului mai mulţi bani pentru funcţionare decât pentru investiţii, cred ca la investiţii nu ar 
trebui sa ne intindem mai mult decât ne e plapuma in condiţiile in care situaţia si criza care se 
previzineaza e in curs. Mulţumesc, eu o sa ma abţin de la votul bugetului, asa cum m-am abtinut si 
data trecuta chiar daca s-au iterat alte lucruri . Consider si sunt absolut convinsa ca netrecerea 
acestor cheltuieli e ilegala si ordonatorul de credite nu are dreptul sa nu treaca aceste credite si sa 
treaca excedentul pe dezvoltare

Dl primar: as vrea doar sa punctez ca aceste as spuse datorii nu sunt certe si exigibile,sunt 
părerile mai multor specialişti, este clar ca asa spune si legea, asa am votat si la inceputul anului ca 
din excedent sa acoperim un gol de casa, iar execentul sa se duca in dezvoltare, noi neavand deficit 
anul trecut. Este o interpretare a legii si contabilitatea administraţiei publice este diferita fata de 
contabilitatea privata,noi avem o Direcţie unde toti au judecat-o in sensul acestsa, inclusiv 
Finanţele Publice au judecat in acelaşi sens, nu are rost sa mai discutam ceea ce s-a spus. Dar as 
vrea sa discutam de amendamentele depuse mai devreme, eu nu le am aici. (primeşte 
amendamentele de la dl preşedinte). Deci, crearea unor locuri de joaca in cartierele Galaţi si 
Combinat. Am spus in comisii, deja este un locde joaca in cartierul Combinat acolo unde am 
demolat 4 fundaţii ale blocurilor, iar in cartierul Galaţi dna director (Aldea) ştie când am mers anul 
trecut in toamna ca in curtea Scolii Generale 4 sa realizam un parculet de joaca , sa reparam tot 
gardul si sa facem o intrare de către terenul de faotbal. Anul acesta vom face un loc de joaca, acesta 
e un amendament care se suprapune pe ce am spus mai devreme. Ati prevăzut suma de 150.000 
pentru a pune camere de luat vederi in municipiu. Noi avem 60 de camere de luat vederi in 
municipiu pe toate drumurile principale, ca sa realizam o extindere de 150.000 lei bine inteles 
trebuie sa incepem cu inceputul, trebuie sa facem un proiect, sa luam avizare de la politie, trebuie 
sa facem anumite proceduri. Eu va indemn sa lasati suma asta pentru ca noi avem deja 60 de 
camere , sunt puse cu conultarea politiei municipale si politiei locale , avem un sistem unde toate 
imaginile se duc la politia municipala, la politia locala si la primărie, avem aici IT istul primăriei 
care se ocupa de acest lucru. Si am mai pins nişte bani pentru camere cu cititoare de numere la 
intrările principale din oraş. Daca dvs consideraţi ca aceasta e o prioritate fata de altele, supunem 
la vot dar nu le vad ca priorităţi.

Dna Paicu: legat de acele parcuri pentru copii, exista acel parc pe str plopului, eu m-am 
referit la cel de pe strada Luncii unde copii se joaca cu mingea intre maşini, daca vorbim de
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siguranţa pentru ca sunt copii acolo, iar in cartierul Galaţi ati avut nişte discuţii dar nu exista un 
proiect, noi nu am ştiut de lucrul asta până să propunem. Noi am venit cu o estimare a sumelor , 
asa cum dvs ati venit cu estimări când ati pus in dezbatere bugetul, 1-ati pus la 76 milioane acum e 
286 milioane, iar legat de sistemul de supraveghere video siguranţa cetăţeanului mi se pare pe 
primul loc, iar dvs ati prins in lista de investiţii camere cu cititoare stadale doar 4 bucăţi, eu cred ca 
ar trebui sa avem mai multe pentru ca nu avem doar 4 ieşiri, dar mai este ieşire către Rupea , mai 
este ieşire către munte. Ceea ce noi propunem e cumva o modernizare a sistemului de 
supraveghere, si in interiorul cartierelor. Foarte mulţi cetateni au spus lucrul acesta. Ne-am gândit 
la siguranţa cetăţeanului nu la altceva.

Dna Pipirig , cetatean participant la şedinţa ia cuvântul referitor la necesitatea acestor 
camere suplimentare, care in opinia ei urmăresc cetăţenii si le ingradesc libertatea

Dl Stoica , cetatean participant, ia cuvântul referitor la sumele cuprinse in buget si ce sume
sunt pentru investiţii

Dl primar: bugetul Fagarasului in 2016 când am ajuns eu primar era 10 milioane euro, in 
principiu erau venituri proprii. Acum bugetul Fagarasului ca venituri este de 60 milioane euro, la 
care se mai adauga si nu sunt cuprinse in buget, aproximativ 10 milioane euro de la CNI, bugetul a 
crescut de 6-7 ori datorita acestor contracte cu fonduri externe.Din aceste fonduri 77% sunt 
fonduri pentru investiţii, investiţiile aduc plus valoare unui municipiu iar 23% este pentru 
funcţionare . Aceste paculete care dna Paicu vrea sa prindem 100000 lei de fapt le facem cu 7000 
lei si se prin pe funcţionare in bugetul ADP ului.

Dl. Stoica , cetatean participant , ia cuvântul referitor la sumele cuprinse in buget si la 
datoriile SALCO

Dl primar: haideţi sa ajungem la aceste amendamente pentru ca asa nu mai votam bugetul 
niciodată, eu propun sa fie respinse pentru ca de exemplu pentru acele parculete e propus 1 
miliard. Un parculet costa intre 7-10.000 lei, aceşti bani sunt prinşi in bugetul ADP-ului si nu 
trebuie făcute proiecte pentru acele parculete. Parculetele vin direct fabricate cu norme, cu licenţe. 
Pentru acele camere noi avem nevoie de transport de date, de fibra optica, de stâlpi, de o grămada 
de investiţii pentru a prelungi un sistem de camere. Pentru ce? Ca nu avem nevoie. Sistemul de 
camere din Fagaras e unul performant. O extindere in cartiere sa ştim cine iese din blocul x sau sa 
fie supraveghere pe maşina y nu isi are sensul pentru ca nu ne costa doar 150.000 lei, inmultiti 
toata infrastructura care trebuie dusa până acolo, in loc sa bagam banii in proiecte de dezvoltare , 
de mobilitate, de educaţie. Eu propun ca aceste amendamente sa fie respinse. Iar azi aveţi ocazia sa 
votati bugetul pentru ca in viitorul apropiat sa fie platiti cei 190 asistenţi personali, cei 100 oameni 
de la firma de salubritate, nu putem saâi plătim daca nu avem buget. E o interpretare a unor 
oameni care nu ştiu contabilitate a administraţiei publice, odata ce ne-au fost date cotele si au fost 
cuprinse in buget , nu mai primim bani până nu ducem bugetul, nu mai putem lucra pe 1/12, 
putem plaţi doar din veniturile proprii si singurele salarii care s-au dat sunt salariile de la termie , 
ei au venituri proprii si au bani de cârduri. In rest 600 oameni asteapta ca noi după ce votam azi, 
cu o intarziere de probabil 10 zile sa plătim salarile.Oamenii au nevoie de bani pentru mancare, 
asstentii personali ingrijesc o persoana cu handicap. Noi daca ne certam pe facturi certe si exigibile, 
nu interesează pe oamenii ăştia, Haideţi ca lucrurile astea sa le stabilească specialiştii, avem 
compartimente de specialitae, le-au semnat, ce s-ar întâmpla ca eu sa nu îi cred pe oamenii aceştia 
care au făcut şcoala , sunt paltiti, sunt angajaţi si eu nu cred ceea ce îmi propun ei? Deja am ajuns 
ca noi sa le ştim pe toate, sa fim jurişti, sa fim contabili, sa fim avocaţi, sa fim doctori, si nu lasam 
oamenii din compartimentele de specialitate. Eu propun ca in continuare sa funcţionam ca un tot 
unitar si sa ascultam de oamnii pregătiţi, si mai departe municipiul Fagaras sa mearga sa se 
dezvolte, am auzit aici o teorie ca nu investiţiile aduc un plus valoare ci funcţionare, e un principiu 
nesănătos.

Dl Cupu: Dle Stoica cu respect achiesez la ce ati spus dvs in principiu si va argumentez de 
ce doar in principiu. Pentru ca e frumos sa venim sa zugrăvim , sa aratam ce investiţii vom face. 
Când stăm si facem o analiza sa vedem cât am si făcut din ele, vedem ca de fapt nu sunt nici la
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jumătate. Va dau un exemplu: eu am venit si am vorbit de ţoseaua ocolitoare pe care dl primar inca 
din primul mandat a venit si a spus ca intr-un timp scurt se va apuca de ea. S-a făcut un credit pe 
care fagarasenii si l-au asumat. Astăzi, după ce ne-am indatorat si am cheltuit banii in alta parte ni 
se spune ca il vom face pe programul Anghel Saligny.Atunci de ce ne-am ami indatorat? Daca doriţi 
mergem la o cafea, stăm si facem o analiza pe promisiunile făcute de anul trecut. Anul trecut s-a 
bugetat o anumita suma pentru un sens giratoriu la spital, dar nu era făcută exproprierea la 
momentul acela . IN fiecare inceput de an aratam foarte mult si pe parcursul anului nu mai avem 
bani. De ce nu discutam transparent? Va spun eu de ce, pentru ca la comisiile mele la care am 
participat dl director Ludu nici nu a catadicsit sa vina la şedinţa, am avut comisie in care am fost 
doar eu, Paicu si Ludu. Probabil ca daca dl director venea sa dea anumite explicaţii, in comisii, 
chiar daca nu a fost cvorum, e normal sa ai nişte intrebari sa ti se răspundă. Nu s-a catadicsit sa se 
vină.

Dl preşedinte: dl Cupu, trebuie sa va intrerup, celelalte comisii s-au tinut, daca comisia 
din care faceţi parte nu s-a intrunit, noi care suntem din celelalte comisii, a venit dl director si ne-a 
explicat

Dl Cupu: dl preşedinte, am o rugăminte, nu ati intrerupt pe nimeni, va rog lasati-ma si pe 
mine, dl director putea veni sa dea explicaţii, sa îi punem intrebari la comisia juridica chiar daca nu 
s-a tinut pentru ca nu am avut cvorum , va rog sa ma lasati sa imi duc ideea până la capăt, ca nu ati 
intrerupt pe nimeni. Dl Stoirca, se discuta de temeinicia, de legalitatea unui proiect cu subvenţie la 
termie, Eu vreau sa va spun asa cum bine a punctat dl Popa ca si bogatul si saracul pune bani, 
subvenţie pe termie s-a dat doar celor de la sistemul centralizat, aceştia au primit subvenţie si de 
stat si de la bugetul local, pentru 1000 si ceva de apartamente. Anul acesta când cerem o 
subvenţie de 3 lei pentru toti găsim fel de fel de chestii sa nu o acordam. Exista o comuna lângă noi 
aici care acorda acea subvenţie si a trecut si curtea de conturi peste ele si nu a fost nici un fel de 
problema, e vorba de comuna Lisa. Trebuie sa ne hotaram daca vrem sau nu vrem pentru ca legal 
o putem face. Codul Administrativ da dreptul primarului sa isi faca bugetul, dar tot codul 
administrativ il supune cenzurii Consiliului Local. Sunt 2 viziuni , una a dlui primar si una a 
consilierilor locali acre au spus sa dam banii la SALCO, sa dam subvenţia , doua viziuni , se 
transeaza la vot, e democraţie. Sau ne convine doar când iese votul, când nu ne convine punem 
presiune si stigmatizam oameni? Nu este ok. Vreau sa stiti ca la anumite comisii cei din primărie 
vin, la altele nu vin, nu se prezintă documente. Sunt deschis cu dvs dl Stoica sa luam bugetul de 
anul trecut sa vedem cat s-a făcut. Si am rugămintea ca in momentul când supunem bugetul sa o 
luam pe subcapitole si capitole, asa cum spune legea,

Dna Polmolea: va citesc , in 4.01 am avut 3 proiecte pe ordine de zi: unul era din 
excedentul bugetar de 8.291.000 lei al mun Fgas, ,numai al Mun Fgs, se treceau 4 000 000 pe 
goluri de casa, iar proiectul 2 era legat de instituţiile care sunt in subordinea Mun Fgs, 192.000 
excedent de la instituţiile de invatamant trecea pe funcţionare, si 2.900.000 de la Spital se treceau 
pe dezvoltare. Excedentul total per buget era de 11 milioane, si cu asta inchei, singurul lucru care 
as vrea sa va spun , eu nu am cerut sa nu se duca nimic la dezvoltare, am cerut ca din acel excedent 
bugetar, 2.900 000 sa mearga acolo unde sunt datorii la SALCO, facturile sut certe si exigibile 
pentru ca sunt de la inceputul anului trecut si trebuiau rezolvate până acum, asa ca sunt in 
momentul de fata datorii ale primăriei, chiar daca primăria nu vrea sa recunoască. Acei bani 
asigura plata salariilor. Mulţumesc

Dl Klein: dl Stoica a zis ca e bine sa votam bugetul ca sa putem lucra ,eu cred ca e 
important acel amendament cu stingerea datoriilor către SALCO, daca nu stingem datoria 
SAALCO nu va putea funcţiona, SALCO trebuie sa isi mareasca preturile daca primăria nu si-a 
plătit datoriile. Cetateanul e bun de plata dar primăria sa nu plateasca, acest lucru nu pot concepe, 
primăria trebuie sa fie prima care plăteşte si de aceea susţin acest amendament

Dl primar: trebuie sa intervin pentru ca ce se aruca in spaţiu public nu e adevarat. 
Primăria nu e datoare. Veniţi dvs părinte sa semnaţi sa plătim acei bani iar firma de salubritate sa 
nu aiba documentele legale. Asta va spunea si directorul economic, nu exista documentele legale in 
sensul acesta. Eu si directorul economic nu ne putem asuma faptul ca sa plătim 3 milioane, firma 
sa traiasca bine mersi si apoi Dumnezeu cu mila cine va da banii inapoi la un control. Trebuie sa 
facem eecele reglări, daca nu se pot face reglările, compensările in mod amiabil, instanţa va decide.
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Nu e vorba de 2.900.000 e vorba de 1 700 000, se arunca in spaţiul public nişte sume doar de 
dragul de a prinde ceva, iar negocierea pe banii publici nu e morala. Bugetul se realizează după 
lege, nu avem cum un ban public sa il ducem unde vrem noi. Mi se pare o prostie când aud si la 
nivel naţional ca un buget de stat trebuie negociat in parlament intre partide, un buget judeţean 
trebuie negociat la consiliul judeţean intre partide, sau un buget local trebuie negociat intre 
partide. Primarul si directorul economic isi asuma execuţia bugetului, dar noi trebuie sa negociem 
sa prindem ceva. Banul public nu se negociază, se duce in direcţia in care trebuie dusa. Si sunt 
acuze in spaţiul public ca doar un grup al primarului a făcut bugetul. Nu, părinte, compartimentele 
de specialitate au propus bugetul.Ei răspund de ceea ce se intocmeste si ei nu isi pun pielea la 
bataie nici pentru politicieni nici pentru primar. Mulţumesc.

Dna Polmolea: facturile de care vorbiţi sunt pentru maturat si au in spate situaţii de 
lucrări zilnice , care sunt semnate de reprezentantul primariei-ADP si reprezentantul SALCO in 
fiecare zi, daca stiti foarte bine inseamna ca stiti ce maturat si ce funcţie depun, de asta nu sunt 
plătite facturile si pentru asta se intarzie la primărie, daca credeţi ca doamnele acelea nu isi fac 
treaba, atunci sunt de acord cu dvs

Dl primar: de ce nu iniţiaţi un proiect de hotarare sa stabiliţi odata taxa , din cauza 
faptului ca nu e stabilita taxa , intra firma in insolventa, nu din alta cauza.

Dna Polmolea. Iara mutati lucrurile

Dl primar: dna Polmolea, sunteti economista, iniţiaţi un proiect de hotarare, după ce il 
iniţiaţi facem rectificările de buget asa cum trebuie

Dna Polmolea: o sa il initiez

Dl primar: aruncaţi vina doar de dragul de a nu munci, de aia intra firma in insolventa, 
pentru ca pe ianuarie si februarie nu poate factura ca nu e stabilita taxa , si nu o putem incasa

Dna Polmolea: daca aveaţi bun simt sa nu mai modificaţi nr de persoane, după ce s-a 
stabilit taxa in luna decembrie, si ea nu mai e valabila, , de ce pe anul trecut au fost stabilit nr de 
persoane pentru care se plăteşte taxa 22600 si anul acesta e 20600? Era vorba de facturi de 
maturat nu de taxa pe anul acesta

Dl Ludu Daniel -director ec: numărul de persoane se poate schimba in fiecare zi, 
pentru ca in fiecare zi vin declaraţii de la cetateni, isi schimba domiciliul, vara pleaca la bunici 
copilul, numărul se schimba in fiecare zi. L asfaritul anului se face regularizare privind numărul de 
persoane.Dna Polmolea vi se pare logic sa platiti la SALCO pentru 25000 persoane si aici sa se 
declare 20.000? Eu nu imi asum asa ceva.

Dna Polmolea: in actele adiţionale exista un paragraf in care dvs ati scris ca regularizările 
se fac la starsitul anului, nu după 3 ani. Cum a spus dl primar ca eu cunosc mai bine legea 
societăţilor comerciale, va spun ca in cadrul societăţilor comerciale sa stornezi o asemena suma 
după 3 ani e ilegal.

Dl preşedinte: supunem la vot amendamentele in ordinea in care au post puse. începem 
cu cele 3 amendamente ale dlui Cupu. Vreţi sa le mai citesc?

- Primul amendament: suma de 2,9 milioane către SALCO Cine este pentru? Polmolea, Ludu,
Klein, Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila -  7, împotriva -1 (Centiu) , Abţineri: Stirbu, Stengel,
Suteu, Biza, Colibas, Popa, Aldea, Ciont, Butunoiu - 9

- Al doilea amendament subvenţionarea cu 3 ron pentru populaţie preţul salubrităţii Cine
este pentru? Polmolea, Ludu, Klein, Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila -  7, împotriva -1 (Popa)
, Abţineri: Stirbu, Stengel, Suteu, Biza, Colibas, Centiu, Aldea, Ciont, Butunoiu -9
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Al treilea amendament: realocarea sumelor pentru ocolitoare de 4,300.000 euro Cine este 
pentru? Ludu, Paicu, Cupu,- 3 , Abţineri: Stirbu, Stengel, Suteu, Biza, Colibas, Popa, Aldea, 
Ciont, Butunoiu Klein, Crăciun, Polmolea, Gavrila Centiu-14

Dl Cupu: având in vedere ca nici un amendamant nu a trecut va anunţ ca ma voi abţine la 
votul pe buget.

Dl preşedinte: supunem la vot amendamentele celor de la USR.
Primul amendament: amenajare parcuri de joaca pentru copiii-ioo.ooo lei cu bani de la cultura, 
recreere si religie. Cine este penrtu? Polmolea, Ludu, Klein, Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila- 7 
împotriva -1 (Popa), Abţineri: Stirbu, Stengel, Suteu, Biza, Colibas, Centiu, Aldea, Ciont, Butunoiu 
-9

Al doilea amendament: extinderea sistemului video cu 150.000 lei bani de la cap.84.02 Cine este 
pentru? Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila -4, împotriva -2 (Butunoiu, Popa), Abţineri: Stirbu, Stengel, 
Suteu, Biza, Colibas, Centiu, Aldea, Ciont, Polmolea, Ludu, Klein -11

Dl preşedinte: trecem la votarea bugetului, va rog sa fiţi foarte atenti

Dl Klein:dl Stirbu, eu precizez ca nu am voie sa votez bugetul, sa nu se interpreteze altfel 
votul meu

Dl preşedinte: avem Cap, VENITURI.

1 Venituri curente. Cine este pentru? Stirbu, Stengel, Suteu, Biza, Colibas, Centiu, Popa, Gavrila, 
Cupu, Paicu, Crăciun Ciont, Polmolea, Ludu, Butunoiu - 15 , Abţineri 2 (Aldea , Klein)

Cap Ai IMPOZIT PE VENIT, PROFIT SI CÂŞTIGURI DIN CAPITAL. Cine este pentru? 14, 
Abţineri 3 (Cupu, Aldea , Klein)

Cap A3. IMPOZITE SI TAXE PE PROPRIETATE Cine este pentru? 14, Abţineri 3 (Cupu, Aldea , 
Klein)

Cap A4 A4 . IMPOZITE SI TAXE PE BUNURI SI SERVICII Cine este pentru? 14, Abţineri 3 
(Cupu, Aldea, Klein)

Cap. A6 ALTE IMPOZITE SI TAXE FISCALE Cine este pentru? 13, Abţineri 4 (Cupu, Aldea , 
Klein, Polmolea)

VENITURI NEFISCALE. VENITURI DIN PROPRIETATE Cine este pentru? 15, Abţineri 2 (, 
Aldea, Klein)

VÂNZ ARI DE BUNURI SI SERVICII Cine este pentru? 14, Abţineri 3 (Cupu, Aldea , Klein)

VENITURI DIN CAPITAL Cine este pentru? 15, Abţineri 2 (, Aldea , Klein)

SUBVENŢII Cine este pentru? 13, Abţineri 4 ( Aldea , Klein, Ludu, Cupu)

Cap. CHELTUIELI
Cod 51.02 — Autorităţi publice

TITLUL I CHELTUIELI DE PERSONAL Cine este pentru? 10, Abţineri 7 ( Aldea , Klein, Ludu, 
Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila)

TITLUL II BUNURI SI SERVICII Cine este pentru? 9, Abţineri 8 ( Polmolea, Aldea , Klein, Ludu, 
Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila)
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Titlul VIII Proiecte cu finanţare din Fonduri externe nerambursabile (FEN) Cine este pentru? 11, 
Abţineri 6 ( Aldea , Klein, Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila)

TITLUL X ALTE CHELTUIELI Cine este pentru? 10, Abţineri 7 ( Ludu, Aldea , Klein, Crăciun, 
Paicu, Cupu, Gavrila)

TITLUL XII ACTIVE NEFINANCIARE Cine este pentru? 9, Abţineri 8 ( Polmolea, Ludu, Aldea , 
Klein, Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila)

TITLUL XVII PLAŢI EFECTUATE IN ANII PRECEDENŢI SI RECUPERATE IN ANUL 
CURENT Cine este pentru? 12, Abţineri 5 ( Aldea , Klein, Paicu, Cupu, Gavrila)

TITLUL VII ALTE TRANSFERURI Cine este pentru? 10, Abţineri 7 ( Aldea , Klein, Ludu,
Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila)

Cod 54.02 -  Alte servicii publice generale

CHELTUIELI DE PERSONAL Cine este pentru? Stirbu, Stengel, Suteu, Biza, Colibas, Centiu, 
Popa, Gavrila, Cupu, Paicu, Crăciun Ciont, Polmolea, Ludu, Butunoiu -11,  Abţineri 6 (Ludu, Aldea 
, Klein, Paicu, Cupu, Gavrila)

TITLUL II BUNURI SI SERVICII Cine este pentru? 12, Abţineri 5 (Aldea , Klein, Ludu, Paicu, 
Cupu)

TITLUL V FONDURI DE REZERVA Cine este pentru? 12, Abţineri 5 (Aldea , Klein, Ludu, 
Paicu, Cupu)

TITLUL XVII PLAŢI EFECTUATE IN ANII PRECEDENŢI SI RECUPERATE IN ANUL 
CURENT(85.01) Cine este pentru? 12, Abţineri 5 (Aldea , Klein, Crăciun, Paicu, Cupu)

Cod 55.02 Tranzacţii privind datoria publică si împrumuturi Cine este pentru? 9, Abţineri 8 
(Polmolea ,Aldea , Ludu, Klein, Crăciun, Paicu, Cupu, Gavrila)

TITLUL III DOBÂNZI Cine este pentru? 11, Abţineri 6 (,Aldea , Klein, Crăciun, Paicu, Cupu, 
Gavrila)

Cap 59.02 Apărare, ordine publica si siguranţa naţionala Cine este pentru? 13, Abţineri 4 (Aldea , 
Klein, Paicu, Cupu)

Cap.63.02 Cheltuieli social-culturale Cine este pentru? 11, Abţineri 6 (Ludu, Aldea , Klein, Paicu, 
Cupu, Gavrila)

Cap.66.02 Sanatate Cine este pentru? 10, Abţineri 7 (Polmolea, Ludu, Aldea , Klein, Paicu, Cupu, 
Gavrila)

Cap.67.02 Cultura, recreere si religie Cine este pentru? 12, Abţineri 5 ( Ludu, Aldea , Klein, Paicu, 
Cupu)

Cap.68.02 Asigurări si asistenta sociala Cine este pentru? 13, Abţineri 4 (Aldea , Klein,
Paicu, Cupu)

PLAŢI EFECTUATE IN ANII PRECEDENŢI SI RECUPERATE IN ANUL CURENT(85.01) 
Cine este pentru? 13, Abţineri 4 ( Aldea , Klein, Paicu, Cupu)

SERVICII SI DEZVOLTARE PUBLICA, LOCUINŢE, MEDIU SI APE Cine este pentru?
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11, Abţineri 6 ( Ludu, Aldea, Klein, Paicu, Cupu, Gavrila)

Cap.74.Q2 Protecţia mediului Cine este pentru ? 12, Abţineri 5 ( Polmolea, Ludu, Aldea, 
Klein, Cupu)

Cap.7Q.Q2 Acţiuni economice Cine este pentru ? 12, Abţineri 5 (Ludu, Aldea,
Klein, Paicu , Cupu)

COMBUSTIBILI SI ENERGIE Cine este pentru ? 12, Abţineri 5 (Ludu, Aldea,
Klein, Paicu , Cupu)

Cap.84.02 Transporturi Cine este pentru ? 12, Abţineri 5 (Ludu, Aldea, Klein, Paicu, Cupu)

Dl Cupu: la cap.transporturi avem execuţie sens giratoriu 927.000 lei, indicatorii tehnici 
aprobaţi erau de 1,5 milioane, asta era intrebarea. Ce se intampla cu diferenţa?

Dl Ludu: pentru acest obiectiv de investtii se va demara procedura de licitaţie, care nu ştim 
cat va tine , când se va termina licitaţia o sa punem si diferenţa de bani.

Cap.96.02 Rezerve, excedent / deficit
EXCEDENT Cine este pentru ? 9, Abţineri 6 (Ludu, Aldea, Klein, Crăciun Paicu,Gavrila), 
împotriva 2 (Polmolea, Cupu)
DEFICIT_Cine este pentru ? 9, Abţineri 8 (Polmolea Ludu, Aldea, Klein, Crăciun Paicu, Cupu 
, Gavrila)

Anexa 5 Lista obiectivelor de investiţii pe anul 2022 cu finanţare din bugetul local al municipiului 
Făgăraş Cine este pentru ? 9 Abţineri 8 (Polmolea Ludu, Aldea, Klein, Crăciun Paicu, Cupu 
, Gavrila)

Anexa 6 Bugetul instituţiilor publice şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii, 
pe anul 2022 şi estimări pentru anii 2023-2025 -  Venituri . Cine este pentru ? 13 Abţineri 4 ( 
Aldea, Klein,Paicu, Cupu)

Anexa 7 Bugetul instituţiilor publice şi activităţilor finanţate integral sau parţial din venituri proprii, 
pe anul 2022 şi estimări pentru anii 2023 -2025 - Cheltuieli . Cine este pentru ? 13 Abţineri 4 ( 
Aldea, Klein, Paicu, Cupu)

Anexa 8 Lista obiectivelor de investiţii pe anul 2021 pentru instituţiile publice şi activităţile fianţate 
integral sau parţial din venituri proprii. Cine este pentru ? 13 Abţineri 4 ( Aldea, Klein,Paicu, Cupu)

Anexele 9-37 Cine este pentru ? 12 Abţineri 5 ( Ludu, Aldea, Klein, Paicu, Cupu)

DI preşedinte supune la vot proiectul per ansamblu si se aprobă cu -  9 voturi pentru- 
Stirbu, Stengel, Suteu, Biza, Colibas, Centiu, Popa, Ciont, Butunoiu Abţineri 8 (Polmolea, Ludu, 
Aldea, Klein, Paicu, Crăciun, Cupu, Gavrila)- se adoptă HCL nr.82/09.03.2022

Dl preşedinte: Prezintă punctul 2 de pe ordinea de zi:” . Proiect de hotărâre privind 
soluţionarea contestaţiei privind proiectul bugetului local al Municipiului Făgăraş pe anul 2022 înregistrată 
la Primăria Municipiului Făgăraş sub nr. 3151/27.01.2022

Discuţii?

Dna Paicu: as vrea sa motivez votul nostru de abţinere, pentru ca acest proiect de hotarare 
incalca legea finanţelor publice locale, nu indeplineste legalitatea, trebuia votata contestaţia in 5 
zile
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Dna secretar general: trebuie indreptata eroarea materiala din cuprinsul hotărârii unde 
apare o alta denumire de UAT si amendamentul dlui primar care a fost in comisii, de respingere a 
contestaţiei, va pastrati dl primar amendamentul?

Dl primar: da, vot pentru respingere

Dl preşedinte supune la vot proiectul si se aprobă eu -  n  voturi pentru , 6 abţineri 
(Polmolea, Crăciun, Ludu, Paicu, Cupu, Gavrila)- se adoptă HCL nr.83/09.03.2022

Dl preşedinte: Prezintă punctul 3 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotărâre privind 
modificarea si completarea reţelei şcolare la nivelul Municipiului Făgăraş pentru anul şcolar 2021-2022 si 
pentru anul şcolar 2022-2023 prein includerea Creşei Mămăruţa- unitate de învăţământ cu personalitate 
juridică în reţeaua şcolară a Municipiului

Discuţii?

Dl preşedinte supune la vot proiectul cu amnedament si se aprobă eu -  17 voturi pentru 
din 17 prezenţi , se adoptă HCL nr.84/09.03.2022

Dl preşedinte: Prezintă punctul 4 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotarare privind 
aprobarea Scrisorii de Aşteptări privind performantele SC Nitroparc SRL pentru perioada 2022-2026

Discuţii?

Dl preşedinte supune la vot proiectul si se aprobă cu -  17 voturi pentru din 17 prezenţi , 
se adoptă HCL nr.85/09.03.2022

Dl preşedinte: Prezintă punctul 5 de pe ordinea de zi:” Proiect de hotărâre privind 
aprobarea rezilierii Contractului de închiriere nr.61199 din 06.12.2021 ce are ca obiect imobilul apartament 
cu destinaţia de „cabinet medical” Dr.Bica Popi Ioan , a concesionării directe a imobilului apartament cu 
destinaţia de cabinet medical, proprietate publică a Municipiului Făgăraş, identificat în inventarul 
domeniului public la poziţia 1498 şi însuşirea Raportului de evaluare nr.7193/2022 pentru imobilul 
apartament înscris în CF 101684 C1-U11 Făgăraş, cu nr.top 1108/2/2 cad 744, situat în Făgăraş str Tăbăcari 
bl.8, sc.A, ap.2

Discuţii?

Dl preşedinte supune la vot proiectul si se aprobă cu -  15 voturi pentru , 2 abţinere -  
Ludu, Cupu- se adoptă HCL nr.86/09.03.2022

Dl preşedinte: Va rog sa ţinem un moment de reculegere , in memoria luptătorilor 
anticomunişti, vă mulţumesc, declar şedinţa închisă, o seară bună.

Drept pentru care, s-a incheiat prezentul proces-verbal, in 3 exemplare.

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢA, 
STIRBU COSMIN GHEORGHE
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